

## Ruth & Arthur Scherbarth Fellowship, Bibliotheca Hertziana, Rome

Bibliotheca Hertziana – Max-Planck-Institut für Kunstgeschichte, Rome, Italy, Mar 1, 2024–Feb 28, 2025

Application deadline: Jan 15, 2024

Marit Lür

Ruth & Arthur Scherbarth Fellowship at the Bibliotheca Hertziana – Max-Planck-Institut für Kunstgeschichte

[German version below]

The Institute of Art History at the University of Bern is seeking applications for a one-year doctoral fellowship. The position would start on March 1, 2024 and comes with a monthly stipend of 3,000 CHF (gross); there is also the possibility of extending for a second year. Requirements include: a dissertation project on Italian art or another field relating to the research scope of the Bibliotheca Hertziana; an MA degree in Art History; advanced competence in German, Italian, and English.

The incoming fellow would be based at the Hertziana for the duration of the grant, but they would be enrolled and confer their degree at the University of Bern; participation in the activities and programming at the Bibliotheca Hertziana would be expected. Holding the Scherbarth Fellowship is conditional upon being first accepted as a doctoral student at the University of Bern.

Interested candidates should submit the following:

- Description of the anticipated dissertation topic (max. 5 pages)
- CV
- Copy of MA diploma or other proof of degree
- Contact information for potential references

Please send your application by e-mail to the Executive Directors of both the Institute of Art History (Bern) and the Bibliotheca Hertziana (Rome) by January 15, 2024:

Prof. Dr. Beate Fricke  
Institut für Kunstgeschichte  
Universität Bern  
Mittelstrasse 43  
CH-3012Bern  
E-Mail: [beate.fricke@unibe.ch](mailto:beate.fricke@unibe.ch)  
Please cc: [nadia.wipfli@unibe.ch](mailto:nadia.wipfli@unibe.ch)

Prof. Dr. Tanja Michalsky  
Bibliotheca Hertziana

Max-Planck-Institut für Kunstgeschichte  
Via Gregoriana 28 I-00187 Rom  
E-Mail: michalsky@biblhertz.it

----

Ruth & Arthur Scherbarth Stipendium an der Bibliotheca Hertziana – Max-Planck-Institut für Kunstgeschichte

Das Institut für Kunstgeschichte der Universität Bern vergibt zum 1. März 2024 ein einjähriges Pro-motions-Stipendium mit einer monatlichen Vergütung von CHF 3'000 (brutto). Das Stipendium kann ggf. um ein weiteres Jahr verlängert werden. Voraussetzungen sind ein Dissertationsprojekt zur italie-nischen Kunstgeschichte oder einem anderen Forschungsschwerpunkt der Bibliotheca Hertziana, ein mit dem Master abgeschlossenes Studium der Kunstgeschichte sowie sehr gute deutsche, italieni-sche und englische Sprachkenntnisse.

Von den Bewerber:innen wird erwartet, dass ihre Promotion an der Universität Bern eingereicht wird, dass sie sich für die Dauer der Förderung in Rom niederlassen und an den Aktivitäten des Instituts teilnehmen. Die Zusage geschieht unter der Bedingung, dass die Kandidatin bzw. der Kandidat als Promovierende der Uni Bern angenommen wird.

Interessierte sind gebeten, folgende Bewerbungsunterlagen einzureichen:

Beschreibung des Dissertationsvorhabens (max. 5 Seiten)

Lebenslauf mit Studiengang

Nachweis des M.A.

Referenzen (keine Gutachten)

Bitte richten Sie Ihre Bewerbung bis zum 15. Januar 2024 per E-Mail parallel an die Geschäftsführenden Direktorinnen des Instituts für Kunstgeschichte (Bern) und der Bibliotheca Hertziana (Rom):

Prof. Dr. Beate Fricke  
Institut für Kunstgeschichte  
Universität Bern  
Mittelstrasse 43  
CH-3012Bern  
E-Mail: beate.fricke@unibe.ch  
Bitte mit cc an: nadia.wipfli@unibe.ch

Prof. Dr. Tanja Michalsky  
Bibliotheca Hertziana  
Max-Planck-Institut für Kunstgeschichte  
Via Gregoriana 28 I-00187 Rom  
E-Mail: michalsky@biblhertz.it

Reference:

STIP: Ruth & Arthur Scherbarth Fellowship, Bibliotheca Hertziana, Rome. In: ArtHist.net, Jan 9, 2024 (accessed Jun 23, 2025), <<https://arthist.net/archive/40901>>.